
Referat for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse  
den 11-10-2021 

 
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.00-18.30 

Afbud: Jonatan, Malene og Emma  
Fraværende: Christina 

Tid Hvad Hvordan 

16.00 Dagsorden Til godkendelse 

16.05 Elevrådet. 

Der har været afholdt fælles elevrådsmøde for alle skoler i 

byrådssalen,  hvor man bl.a. skulle lære hinanden at kende. 

Derudover skulle der findes en elevrådsformand. 

Desuden elevrådsmøde her på skolen, hvor eleverne drøftede 

ønsker til møblering (el-koger, mikrobølgeovn, knagerækker i 

klasselokaler, planter, stole og meget mere.). 

For nylig desuden et møde, hvor man havde følgende emner op: 

mobiltelefoner i frikvarterene, indeordning, hajtænder og pile på 

p-pladsen, som ikke kan ses. Ønske om eget udeområde for 

udskolingen, nye borde og bænke samt multibane til udskolingen. 

Udeklokke ved udskolingen.  

Forslag fra mellemtrins elevråd om afholdelse af skolefest. 

Orientering ved 

Simon og Emma  

16.15 Orientering 

 

Generelt er eleverne nu ved at finde sig til rette sammen på en 

matrikel – det samme gælder for personalet. Det skal fortsat have 

tid, og der skal fortsat arbejdes med hvordan vi skal/vil være 

sammen. 

Vi har efterhånden også fået pakket det meste ud og fået sat de 
bestilte folier på vores glaspartier. Det er blevet rigtig flot. 
 
Kommende børnehaveklasser: 
Vi har 95 elever til de kommende børnehaveklasser og den 25/9-
2021 blev der afholdt infomøde for forældre til disse elever, 
inviteret via e-boks, og andre forældre kunne via Facebook og 
opslag i de fire distriktsbørnehaver orientere sig om infomødet, 
hvis de havde lyst til at komme. Der var ca. 40 forældre 
repræsenteret. 
Indskrivningsperioden løber fra 27/10-2021 til 10/11-2021 og vi 
afholder indskrivningsmøde 9/11-2021. Arrangementet var en 
stor succes. 
 
Ombygning m.m.: 
Der er afsat kr. 500.000,- i budgettet til indretning og der er blevet 
nedsat en lille arbejdsgruppe med medarbejdere i udskolingen, da 
det er her vi har mindst (om noget?), spændende inventar. 
Samtidig er elevrådet blevet involveret og der er indledt en 
proces, hvor de store elever kommer med input. 
Der indkøbes mobile knagerækker til mellemtrin – og udskolingen. 

Ledelsens 

orientering  

+ evt. spørgsmål 



Der har løbende været dialog om parkering og trafik på og 
omkring skolens område i den forbindelse har der været afholdt 
møde med TME, naboer og forvaltning i Ejendomscenteret. Her 
blev disse emner drøftet, og der er kommet et referat, som ikke på 
alle punkter ligner mødets indhold. 
Processen omkring Friheden blev også drøftet. Dette møde og de 
løbende drøftelser (og sikkert med mere?) resulterede i, at TME 
har følgende punkt 156 på dagsorden mandag 11/10-2021: 
https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?id=ff45648b-e5a4-
4673-bfab-6edcaaf83005 
 
Der arbejdes på at få udsugningen til at fungere helt optimalt og 
hvor entreprenøren er i skrivende stund, vides ikke præcist. Der 
har for nylig været et års gennemgang af fase et, gennemført af 
entreprenør, arkitekt og Ejendomscenteret og der er ikke meldt 
graverende fejl og mangler så vidt vi er orienteret. 
 
Vi har fået opført et skur til SFO’ens cykler på legepladsen og der 
er bestilt Teqballbord og udendørs bordtennisbord tiltænkt 
udskolingen, ligesom det er besluttet, hvor basketballkurve skal 
placeres ligesom der er bestilt løft af eksisterende 
basketballkurve. 
 
National trivsel: 
Den Nationale trivselsrapport er udkommet og der er ikke 
markante udsving fra de to tidligere skolers trivselsrapporter. 
Således ser det ud ift. de fire indikatorer for 4.-9. klasse: 
 
  Østerbroskolen
 Lindeskovskolen Østre Skole 
Social trivsel:  4,0  4,1
  4,1  
Faglig trivsel:  3,6  3,7
  3,7 
Støtte og inspiration: 3,2  3,4
  3,2 
Ro og orden  3,8  3,9
  3,7 
 
Overblikket er ikke givet på samme overskuelige vis i indskolingen 
og ledelsen har ikke prioriteret at analysere på tallene for 
nuværende. 
 
Karakterer: 
Vi har endnu ikke kigget indgående på prøvekaraktererne fra 
sommerens prøver, men Østerbroskolen ligger under 
gennemsnittet i Guldborgsund Kommune på karaktererne for de 
gennemførte prøver. Vi har ikke så stor en andel af elever, som får 
karakteren 10 eller derover, som gennemsnittet i kommunen. 
Kommune gennemsnittet for de obligatoriske prøver ligger på 6,4 
og i Guldborsund Kommune ligger de på 7,3 jf. UVM’s 
Datavarehus. Vi skal studere tallene nærmere i den kommende 
tid. 
 

https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?id=ff45648b-e5a4-4673-bfab-6edcaaf83005
https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis?id=ff45648b-e5a4-4673-bfab-6edcaaf83005


Rekruttering og ophør: 
Vi har ansat en ny børnehaveklasseleder, som begynder på 
Østerbroskolen 1/11-2021. Papirerne er ved at blive underskrevet, 
så navn kan desværre ikke offentliggøres endnu, men vi er meget 
tilfredse med ansættelsen. Vores nye kollega, kommer til at indgå 
i et barselsvikariat til at starte med og vil herefter være en 
naturlig del at børnehaveklasselederteamet omkring vore 
børnehaveklasser. 
Desværre valgte en lærer i UCU at opsige sin stilling inden for 
dennes prøvetid, hvilket betyder, at vi opslår en stilling i UCU 
inden for nærmeste fremtid. Derudover vil vi opslå en 
barselsvikarstilling for en lærer i mellemgruppen. 
 
Motionsdag: 
Der er arrangeret løb m.m. på motionsdagen, den 15.10. 
Motionsdagen er tredelt, hvor indskolingen starter om morgenen. 
Senere skal mellemtrin og udskoling henholdsvis cykle, løbe og 
spille fodboldkampe. 
 
DGI har kontaktet skolen omkring et projekt, som har været 
bundet op på den helhedsindsats, som har været i Lindholm-
området.  
Man vil gerne have børn på skolen ud og være en del af 
foreningerne. 
 

Bilag: Orientering i punktform udsendes senere  

16.45 Henvendelse om Friheden samt møde med TME 

- Evigheden 

- etab. P-plads ved admin. 

- cykelruter 

På Teknik, Miljø og Ejendomsudvalgets (TME) møde den 11.10 er 

det blevet indstillet, at der arbejdes med nuværende 

projektforslag, at der etableres parkeringspladser på arealet langs 

skolens administrationsbygning samt at man opretholder de 

anbefalede cykelruter omkring skolen. 

 

Skolebestyrelsen drøftede indstillingen og besluttede, at man vil 

spørge ind til den endelige parkeringsløsning og den endelige 

tegning for Friheden – er det den, som foreligger? 

I forhold til cykelvej skrives der et læserbrev. Udkast sendes rundt 

til skolebestyrelsens medlemmer. 

 

Derudover blev det besluttet, at der sendes en forklaring/briefing 

ud til alle forældre (ud over dette referat) omkring Friheden og 

sikker trafik. Tegning skal medsendes. 

  

Bilag: Svar på bestyrelsens henvendelse til + Referatet 

‘Dialogmøde om trafik …' + Henriks opsamling fra TME-møde 

Orientering ved 

Henrik 

16.50 Forældre 

 Kontaktforældre 

 Henvendelser 

 Input og spørgsmål fra forældremøder 

Gensidig orientering 

og drøftelse 



 Arbejdsgruppe vedr. kommunikation mellem skole-hjem 
 

Vejledning om lån af lokaler sendes ud til kontaktforældrene.  
 
Tilbagemeldinger fra forældremøderne: 

- 9. klasses forældre spurgte ind til datoer: sidste skoledag, 
dimission samt traditioner for hvad man må på sidste 
skoledag. 
Elevrådet opfordres til at drøfte, hvordan de kunne 
forestille sig at sidste skoledag kunne afvikles samt 
hvordan dimissionen kunne foregå. 
 

- 7. klasse havde fokus på cykelstier, samarbejde med UU 
samt aktiviteter på Celf. Her ønskede man svar på, 
hvorfor det kun er for få udvalgte elever, som deltager 
Der ønskes fokus på, at få alle elever til at deltage i et 
eller andet.  
Blå mandag: alle elever (også dem, som ikke er blevet 
konfirmeret) bør have lov at deltage. Forældrerådet 
arrangerer blå mandag. 
 

- 4. klasse spurgte ind til garderobeplads og ur i klassen. 
Ringeklokken er for lav – den kan ikke høres.  
Desuden bekymring om trivsel. Der er mange hårde ord 
og vold. Hvordan gribes dette an? 
 

- 5. klasse efterlyser stikkontakter, idet man mener, at der 
ikke er nok. Ønske om køleskab til madpakker. 
Ingen køleskab på melletrin og udskoling af hensyn til 
strøm, plads og hygiejne. Der henvises til egne 
termomadkasser. 
 

- Betaling til ture: skolen må opkræve for forplejning – 75 
kr. pr. dag pr. elev.  Forslag til at forældrerådet laver 
særskilt opsparing til forplejning til kommende Berliner-
tur. Der bør kigges på budgettet til den kommende tur. 
 

- Åbning af hallen i frikvartererne: der kan ikke åbnes for 
hallen i frikvarterne – dette bl.a. fordi der skal være ekstra 
tilsyn, af hensyn til redskaber m.m. Vil blive drøftet i 
udskolingen. 

 
Arbejdsgruppe består af Tinella, Jonatan og Brian. 
Brug af AULA, Meebok og ugeplan. 
Ugeplan: de enkelte teams bør drøfte, hvad en ugeplan bør 
kunne, hvordan den kan se ud etc. Mange bruger Meebok og 
ugeplan på forskellige måder og dette bør gøres ensartet. 
Disse drøftelser sættes i gang. Emnet har også været med på 
TRIO-møde. 
Det aftales at det skal udmeldes, hvor man er på nuværende 
tidspunkt.   
Kunne evt. udbydes som kursus til den enkelte medarbejder. 

Bilag: Liste over kontaktforældre udsendes af Tina 

17.20 Pause  



17.30 Frikvarter 

 Zoner og faciliteter 

 Ordensregler 

 Har vi/skal vi have sneregler? 
Udsat til næste møde. Indskoling og mellemtrin bedes drøfte, 
afdelingsvis, om ordenregler – i forhold til 
udeordning/indeordning – skal ændres. 
Ordensregler gælder indtil de bliver ændret – altså elever er ude 
indtil andet er besluttet.  

Bilag: Ordensregler + Udskolingsmedarbejderes ‘Skriv til 

skolebestyrelsen’ + Publikationen Det aktive frikvarter   

Drøftelse  

+ evt. beslutning om 

nye regler eller 

proces for ændring 

18.00 Undervisningsmiljø  

 Status: tone og samvær; eksempler på foranstaltninger 

ved brud på ordensregler, værdiregelsæt eller i øvrigt 

almindelige normer for god opførsel; evt. handlingsplaner 

på baggrund af problemer med det psykiske 

undervisningsmiljø 

  Er det tid til en trivselsundersøgelse og/eller 

undervisningsmiljøvurdering? 

Bilag: Bekendtgørelse om god orden ; Undervisningsmiljøloven 

 

Udsat til næste møde. 

Ledelsens status  

+ evt. beslutning om 

at iværksætte 

undersøgelse / 

vurdering 

18.15 Undervisningens organisering 

 Herunder evt. ændringer vedrørende elevplaner og 

skoledagens længde 

Bilag: Skole & Forældre om frihedsgrader 

 

Udsat til næste møde. 

Kort drøftelse 

18.25 Evt.  

Landsmøde, skole- og forældre: netværk for specialundervisning. 

Helle opfordrer til, at man kommer med input til hendes 

deltagelse i dette. 

 

Til kommende møde: 

 Gennemgang og drøftelse af UC-beskrivelse [udskudt fra sept. 2021. Afventer input] 

 Udarbejdelse af lovpligtige principper 

FORDYBELSESSEMINAR 13.11.2021 om skole-hjemsamarbejde 

https://oesterbroskolen.aula.dk/ordensregler
https://www.sdu.dk/sif/-/media/images/sif/sidste_chance/sif/udgivelser/2019/det_aktive_frikvarter.pdf
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2020/1951
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2017/316
https://www.skole-foraeldre.dk/nyheder/frihedsgrader

